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Protokół nr XV/2016 
z posiedzenia Rady Gminy Osiek 
odbytego w dniu 26 lipca 2016 r. 

Miejsce obrad - Gminna Sala Obrad godz. 1700 

 
W posiedzeniu udział wzięło 12 radnych, lista obecności w załączeniu do protokołu. 

 
Ad. 1 Otwarcia sesji dokonał Wiceprzewodniczący Artur Skalski. 
 
Ad. 1a) Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 

 
Ad. 1b) Przewodniczący odczytał porządek obrad. Przeprowadzono głosowanie w sprawie 
przyjęcia porządku obrad. Oddano głosów: 
 
Za przyjęciem porządku obrad:  - 12 radnych 
Przeciw:  -   0 radnych 
Wstrzymało się:  -   0 radnych 
 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 1c) Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. Uwag nikt nie 
wniósł.  
 
Wiceprzewodniczący zarządził głosowanie: 
 
Za przyjęciem protokołu głosowało:  - 10 radnych 
Przeciw:              -   0 radnych 
Wstrzymało się:              -   2 radnych 
 
Protokół z poprzedniej sesji nr XIV z 24 maja 2016 r. został przyjęty większością głosów. 
 
Ad.2 Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy Osiek 
dotyczącymi projektów statutów sołectw. 
 
Proponowaną uchwałę przedstawiła Zastępca Wójta - Joanna Gniewkowska. Konsultacje 
społeczne mają odbyć się w trakcie zebrań sołeckich dotyczących funduszu. Projekty statutów 
będą one dostępne na stronie internetowej oraz u sołtysów. Obie komisje są za przyjęciem 
uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący zarządził głosowanie nad proponowaną uchwałą. Oddano głosów: 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 12 radnych 
Przeciw:              -   0 radnych 
Wstrzymało się:                          -   0 radnych 
 
Uchwała nr XV/70/2016 została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad.3 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej StraŜy PoŜarnej  
w Osieku. 
 
Proponowaną uchwałę przedstawił Skarbnik Andrzej Krzywiński. Dotacja celowa przeznaczona 
jest na zakup ratowniczego sprzętu pneumatycznego oraz skafandrów ratownicze. Środki 
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pochodzą z tego samego działu, następuje przesunięcie pomiędzy paragrafami. Obie komisje  
są za przyjęciem uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący zarządził głosowanie nad proponowaną uchwałą. Oddano głosów: 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 12 radnych 
Przeciw:              -   0 radnych 
Wstrzymało się:                          -   0 radnych 
 
Uchwała nr XV/71/2016 została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad.4 Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia woli zawarcia umowy pomiędzy Gminą Osiek 
i Powiatem Starogardzkim w zakresie powierzenia zadania organizacji publicznej transportu 
zbiorowego. 
 
Proponowaną uchwałę przedstawił Wójt Janusz Kaczyński. Publiczny transport jest zadaniem 
własnym gminy, niniejsza uchwała powierza wykonanie tego zadania powiatowi, który ma 80% 
udziału w przedsiębiorstwie komunikacyjnym. Jest to pierwszy krok do podpisania umowy. 
Wiceprzewodniczący zadał pytanie, czy radni będą mieli wpływ na porozumienie. Odpowiedzi 
udzielił Wójt – zgodnie z podziałem kompetencji, Wójt jest odpowiedzialny za umowę, jednakŜe 
opinia radnych jest mile widziana. Obie komisje są za przyjęciem uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący zarządził głosowanie nad proponowaną uchwałą.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 10 radnych 
Przeciw:              -   0 radnych 
Wstrzymało się:                          -   2 radnych 
 
Uchwała nr XV/72/2016 została przyjęta większością głosów. 
 
Ad. 5 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy Osiek w 2016 roku. 
 
Skarbnik Andrzej Krzywiński przedstawił proponowaną uchwałę. Zmiany dotyczą przyjęcia 
dywidend z zakładu utylizacji „Stary Las”, dofinansowania imprez kulturalnych, przeznaczenia 
środków na dofinansowanie zakupu samochodu dla Policji, zmiany w wydatkach na OSP, 
oszczędności na obsłudze kredytu, wydatków na przedszkola i biblioteki. Uwag nie wniesiono. 
Obie komisje są za przyjęciem uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący zarządził głosowanie nad proponowaną uchwałą. Oddano głosów: 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 12 radnych 
Przeciw:              -   0 radnych 
Wstrzymało się:              -   0 radnych 
 
Uchwała nr XV/73/2016 została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 
Osiek. 
 
Uchwałę przedstawiła Podinspektor Ewa Fankidejska z uwzględnieniem wprowadzonych zmian 
w trakcie obrad Komisji. Wykreślony został punkt dotyczący zwalniania psów z uwięzi oraz 
zmieniony punkt dotyczący utrzymania zwierząt gospodarskich. 
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Wiceprzewodniczący Artur Skalski poprosił o wyjaśnienie punktu dotyczącego punktów 
selektywnego gromadzenia odpadów. Wyjaśnienia udzieliła Pani Ewa oraz Wójt Janusz 
Kaczyński – jest to zgodne z obowiązującą ustawą. 
 
Radna Teresa Eggert zwróciła uwagę, Ŝe brak jest w regulaminie mowy o odbiorze odpadów 
wielkogabarytowych. Wyjaśnień udzielił Wójt Janusz Kaczyński – uchwała jest przygotowaniem 
do wprowadzenia odbioru śmieci przez gminę a odpady wielkogabarytowe są bardzo kosztowne. 
JednakŜe gmina ma obowiązek przyjąć te odpady. 
 
Wiceprzewodniczący Artur Skalski poprosił o wyjaśnienie punktu dotyczącego określonych w 
uchwale pojemności pojemników i określonych objętości odpadów. Zastępca Wójta -  Joanna 
Gniewkowska wyjaśniła, Ŝe te wskaźniki dotyczą nieruchomości dla których nie będzie deklaracji 
i są to minimalne pojemności. Wójt Janusz Kaczyński dodał, Ŝe pojemności pojemników mają 
być ustandaryzowane. Uwag nie wniesiono. Obie komisje są za przyjęciem uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący zarządził głosowanie nad proponowaną uchwałą. Oddano głosów: 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 8 radnych 
Przeciw:              - 2 radnych 
Wstrzymało się:              - 2 radnych 
 
Uchwała nr XV/74/2016 została przyjęta większością głosów. 
 
Ad.7 Podjęcie uchwały w sprawie postanowienia o odebraniu odpadów komunalnych  
od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 
komunalne.  
 
Proponowaną uchwałę przedstawiła Podinspektor Ewa Fankidejska, dotyczy ona przede 
wszystkim siedziby firm na których terenie powstają odpady. Obie komisje są za przyjęciem 
uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący zarządził głosowanie nad proponowaną uchwałą. Oddano głosów: 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 10 radnych 
Przeciw:              -   0 radnych 
Wstrzymało się:              -   2 radnych 
 
Uchwała nr XV/75/2016 została przyjęta większością głosów. 
 
Ad.8 Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów  
w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 
 
Proponowaną uchwałę przedstawiła Podinspektor Ewa Fankidejska. Przedstawiła zmianę punktu 
dotyczącego zamieszczania informacji. Obie komisje są za przyjęciem uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący zarządził głosowanie nad proponowaną uchwałą. Oddano głosów: 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 11 radnych 
Przeciw:              -   0 radnych 
Wstrzymał się:              -   1 radny 
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Uchwała nr XV/76/2016 została  przyjęta większością głosów. 
 
Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty  
za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
Podinspektor Ewa Fankidejska poinformowała, Ŝe uchwała nie zmieniła się po obradach komisji. 
Wiceprzewodniczący Artur Skalski zapytał, dlaczego opłata jest co dwa miesiące. Wójt Janusz 
Kaczyński odpowiedział, Ŝe jest to oszczędność w księgowaniu wpłat. Uwag nie wniesiono. Obie 
komisje są za przyjęciem uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący zarządził głosowanie nad proponowaną uchwałą. Oddano głosów: 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 7 radnych 
Przeciw:              - 0 radnych 
Wstrzymało się:              - 5 radnych 
 
Uchwała nr XV/77/2016 została przyjęta większością głosów. 
 
Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. 
 
Wójt Janusz Kaczyński omówił tryb składania deklaracji. Przygotowanie trybu składania 
deklaracji za pomocą formularza na stronie internetowej jest zbyt droga, nie ma teŜ zbyt duŜo 
osób zainteresowanych tym trybem. Uwag nie wniesiono. Obie komisje są za przyjęciem 
uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący zarządził głosowanie nad proponowaną uchwałą. Oddano głosów: 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 12 radnych 
Przeciw:              -   0 radnych 
Wstrzymało się:              -   0 radnych 
 
Uchwała nr XV/78/2016 została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 11 Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty i ustalenia stawki tej opłaty  
za pojemnik o określonej pojemności. 
 
Podinspektor Ewa Fankidejska poinformowała, Ŝe na komisjach nie wniesiono o zmianę stawek. 
Wójt Janusz Kaczyński dodał, Ŝe stawki są skalkulowane na podstawie szacowanych kosztów 
oraz uwzględnienia liczebności gospodarstw domowych. Około 500 gospodarstw będzie płacić 
mniej. Sugerowane jest takŜe zagospodarowywanie odpadów typu BIO we własnych 
kompostowniach. Ceny za śmieci zmieszane są wręcz zaporowe ze względu na ich duŜy koszt  
w ZUOK Stary Las. Wywiązała się dyskusja odnośnie ściągalności naleŜności za śmieci  
i złoŜoności systemu. Uwag nie wniesiono. Obie komisje są za przyjęciem uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący zarządził głosowanie nad proponowaną uchwałą. Oddano głosów: 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 10 radnych 
Przeciw:              -   1 radny 
Wstrzymał się:              -   1 radny 
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Uchwała nr XV/79/2016 została przyjęta większością głosów. 
 
Ad. 12 Podjęcie uchwały w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi za rok od domku letniskowego lub od innej nieruchomości, wykorzystywanej 
jedynie przez część roku na cele rekreacyjno – wypoczynkowe 
 
Podinspektor Ewa Fankidejska poinformowała, Ŝe na komisjach nie wniesiono o zmianę stawek. 
Są tylko dwie stawki uzaleŜnione od segregacji odpadami. Wójt Janusz Kaczyński dodał,  
Ŝe są trudności z określeniem długości pobytu letników. By tego uniknąć wprowadzone są opłaty 
ryczałtowe Określone zostały na załoŜeniu, Ŝe trzy osoby przebywają na terenie nieruchomości 
przez 5 miesięcy. Uwag nie wniesiono. Obie komisje są za przyjęciem uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący zarządził głosowanie nad proponowaną uchwałą. Oddano głosów: 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 12 radnych 
Przeciw:              -   0 radnych 
Wstrzymało się:              -   0 radnych 
 
Uchwała nr XV/80/2016 została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 13 Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 
 
30.05 – udział w I Kociewskim Kongresie Sołtysów Powiatu Starogardzkiego w Owidzu.  
1.06 – udział w uroczystości nadania imienia ks. Jana Twardowskiego Publicznej Szkole 

Podstawowej w Pączewie oraz w uroczystości powołania na stanowisko komendanta 
Powiatowego Policji mł. insp. Bogusława Ziemby oraz zastępcy podinsp. Piotra 
Wiśniewskiego. 

2.06 – udział w Zwyczajnym Zgromadzeniu Wspólników Spółki "Stary Las". 
5.06 – udział w Zaczarowanym Dniu Dziecka Niepełnosprawnego CRR Dobry Brat. 
10.06 – udział w VI Walnym Zgromadzeniu sprawozdawczo-wyborczym Osieckiego 

Towarzystwa Sportowego.  
12.06  – udział w uroczystości sprowadzenia relikwii Jana Pawła II do Osieka. 
13.06  – spotkanie dotyczące przekazania Gminie Osiek dawnego posterunku Policji. 
14.06 – zebranie wiejskie poświęcone wyborowi sołtysa sołectwa Osiek. 
15.06 – udział w XXIX Walnym Zebraniu Członków Lokalnej Grupy Działania Chata Kociewia. 
17.06 – udział w Seminarium "Gospodarka osadami ściekowymi w województwie pomorskim - 

analiza i proponowane kierunki rozwoju”. 
22.06 – udział w Konwencie Prezydenta, Burmistrzów i Wójtów w Starogardzie Gdańskim oraz 

w zakończeniu roku szkolnego - poŜegnaniu uczniów klasy III Gimnazjum. 
23.06 – udział w XIV Zgromadzeniu Związku Gmin Wierzyca. 
24.06 – udział w uroczystości zakończenia roku szkolnego uczniów Zespołu Szkół Publicznych 

w Osieku. 
25.06 – Festyn „Powitanie Lata”. 
26.06 – Turniej piłkarski o puchar Wójta. 
27.06 – udział w Walnym Zebraniu Członków Lokalnej Organizacji Turystycznej KOCIEWIE. 
28.06 – spotkanie z Prezesem firmy SITA p. Magdaleną Adamkiewicz w sprawie gospodarki 

odpadowej. 
30.06 – spotkanie z kierownictwem Przedsiębiorstwa Usług Sanitarnych z Kwidzyna w sprawie 

gospodarki odpadowej oraz z p. Jerzym Szarmachem (Urząd Gminy Smętowo 
Graniczne) w sprawie przyłączy w Lisówku i wodociągu w Cisowych. 
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1.07 – udział w kolejnym spotkaniu dotyczącym moŜliwości powiększenia Rezerwatu Biosfery 
UNESCO "Bory Tucholskie". 

5.07 – spotkanie z firmą ASPECTUS w sprawie studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania gminy Osiek. 

7.07 – spotkanie gmin występujących ze Związku Gmin Wierzyca w sprawie rozliczenia się  
ze pozostałymi członkami Związku. 

14.07 – kolejne spotkanie gmin występujących ze Związku Gmin Wierzyca w sprawie rozliczenia 
się ze pozostałymi członkami Związku. 

16.07 – VII Turniej Piłki Siatkowej w Kasparusie. 
19.07 – udział w uroczystości Święta Policji. 
20.07 – spotkanie z Wicestarostą p. Kazimierzem Chyłą oraz Dyrektorem Powiatowego Zarządu 

Dróg p. Dariuszem Kurzyńskim w sprawie naprawy dróg powiatowych w Gminie Osiek 
22.07 – udział w spotkaniu poświęconym określeniu zasad korzystania z remizy (świetlicy) OSP  

pomiędzy jednostką OSP Osiek a Radą Sołecką z Osieka.  
25.07 – udział w XV Zgromadzeniu Związku Gmin Wierzyca w Starogardzie Gdańskim. 
 
W trakcie sprawozdania odbyła się szersza dyskusja na temat: 
- remontu dróg powiatowych na terenie naszej gminy 
- wystąpienia ze Związku Gmin Wierzyca, pokrycia strat w funkcjonowaniu związku, ściągalności 

opłat za wywóz odpadów, funkcjonowania firm wywoŜących odpady. 
 
Ad. 14 Interpelacje radnych. 
Nie wniesiono interpelacji 
 
Ad. 15 Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
 
Na poprzedniej sesji wpłynęła interpelacja Wiceprzewodniczącego Artura Skalskiego w sprawie 
sporządzenia projektu regulaminu korzystania ze świetlicy wiejskiej w Karszanku. Wójt Janusz 
Kaczyński udzielił odpowiedzi, iŜ regulamin zostanie opracowany i wprowadzony w drodze 
zarządzenia po uchwaleniu statutów sołectw. 
 
Ad. 16 Wolne wnioski. 
 
- Radny Jarosław Graban zadał pytanie, dlaczego stawki za ścieki są zbyt niskie i nie bilansują 

kosztów utrzymania oczyszczalni.  
- Wójt Janusz Kaczyński – stawki opłat są podnoszone sukcesywnie. 
 
- Radny Janusz Pater zwrócił uwagę na zły stan dróg gminnych.  
- Wójt Janusz Kaczyński – drogi będą naprawiane sukcesywnie. 
 
- Radny Ryszard Nadolny zwrócił uwagę na ilość pobieranej wody z publicznego kranu przy 
placu targowym.  
- Wójt Janusz Kaczyński – rozwaŜane jest załoŜenie licznika wody, by określić jej ilość. 
 
- Radny Wojciech Cherek poprosił o sporządzenie bilansu z podziałem na wodę i ścieki.  
- Wójt Janusz Kaczyński – bilans taki zostanie sporządzony na koniec roku. 
 
- Radna Teresa Eggert poprosiła o cotygodniowe wywoŜenie śmieci z kąpieliska w Głuchym. 
 
- Radny Artur Skalski zapytał o stan techniczny oczyszczalni ścieków w Osieku . 
- Wójt Janusz Kaczyński – czeka nas wymiana dyfuzorów. 
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- Radny Ryszard Nadolny poprosił o stojak na rowery przy Bibliotece oraz aby wykosić trawę 
na ulicy Poprzecznej. 

 
Ad. 17 Zakończenie obrad – godzina 19:05 
 
 
 


